
Студенти – це та частина людства, яка, в першу чергу, покликана руйнувати 
застарілі стереотипи. У всі часи студентська молодь була активною і не боялась 
йти «проти течії» чи впроваджувати щось нове. Ця традиція зберігається та 

унаслідується сьогодні. Такими молодими ентузі-
астами є студенти факультету обліку і аудиту, 
а саме учасники Студентського наукового  центру 
кафедри обліку у виробничій сфері (СНЦ). Гіпоте-
за, яку вони зруйнували, це те що, студенти, які 
крім звичайних занять, беруть участь у науковому 
гуртку є не «ботанами», а активними молодими 
людьми, які прагнуть розвиватися та власноруч 
творити своє майбутнє. Це люди, які вміло поєд-
нують традиційне навчання, діяльність в науко-
вому гуртку та відпочинок. Це ті студенти, які 
хочуть знати більше і відкривати щось нове, які 
чітко бачать ціль свого існування та можливос-
ті її реалізації. Причина, що їх об’єднала полягає у 
самій науці, глибину якої не можна осягнути лише 
традиційним матеріалом. Зацикленість – це не та 
риса, якою можна охарактеризувати таких сту-

дентів, а от стиль і мода у ви-
борі кола інтересів та методу 
досягнення мети – влучний ви-
слів. Отож, не бійтесь заста-
рілих кліше, а руйнуйте їх на-
віть, якщо це пов’язано з науко-

вою діяльністю

Кізюк Надія, 
ст.. групи ОБ-31

ВІСНИКВІСНИК
      СТУДЕНТСЬКОГОСТУДЕНТСЬКОГО
       НАУКОВОГО        НАУКОВОГО 
           ЦЕНТРУ           ЦЕНТРУ
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ТЕРНОПІЛЬСЬКОГО НАЦІОНАЛЬНОГО ЕКОНОМІЧНОГО УНІВЕРСИТЕТУ
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Учасники Студентського наукового центру кафедри об-
ліку у виробничій сфері взяли участь у ІІ турі Всеукраїнського 
конкурсу студентських наукових робіт у галузі науки «Бух-

галтерський облік, аналіз та аудит», що відбувався на базі 
Київського національного університету ім. Тараса Шевченка 
20-21 березня 2014 року. За результатами диплом І ступе-
ня отримала студентка 5-го курсу Ольга Коваль, предста-
вивши результати наукових досліджень на тему «Облікова 
звітність як чинник ефективного управління вітчизняними 

підприємствами» (науковий керівник – професор Зеновій-Ми-
хайло Васильович Задорожний), та диплом ІІІ ступеня - сту-
дентка 5-го курсу Наталія Джугла з науковою роботою на 
тему «Облік в органах Пенсійного фонду України: проблемні 
питання організації та методики» (науковий керівник – про-
фесор Михайло Романович Лучко). 

Для участі у конкурсі було надіслано 192 роботи з різних 
університетів та міст України. Відповідно до результатів 
рецензування члени галузевої конкурсної комісії відібрали 41 
найкращу роботу, а їх авторів було запрошено представляти 
свої наукові дослідження на підсумковій науково-практичній 
конференції. Студенти ТНЕУ показали себе одними з най-
кращих і отримали відповідні призові місця.

Переможці конкурсу висловлюють вдячність за під-
тримку та мудрі поради своїм науковим керівникам: доктору 
економічних наук, професору З.-М. В. Задорожному, доктору 
економічних наук, професору М.Р. Лучко, що допомогли гідно 
представити наш університет серед наукової молоді Укра-
їни, а також декану факультету, кандидату економічних 
наук, доценту О.Л.Шашкевичу та заступнику декана, канди-
дату економічних наук, доценту Т.Г.Бурденюку за допомогу 
та сприяння у розвитку студентської науки на факультеті.

Коваль Ольга, ст.. групи ОПм-51

ГОРДІСТЬ СНЦ!ГОРДІСТЬ СНЦ!

Наука – так, важка це змога, 
наука- нелегка дорога.

Наука -  це тернистий шлях, 
наука- мудрість на вустах.

Вона  несе в собі багатство, 
і не про гроші мова йде.

Багатство думки, д
іл та дій - ось, що попереду веде.

Світле майбутнє та престиж  
натомість пропонує.

Стереотипи нудноти 
швидесенько руйнує.

А результати вас здивують, 
життя в яскравість розфарбують.

Ти головне бажання май 
і глибину його пізнай!

Садлій Марина, ст.. групи ОП-31
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28 березня 2014 року з ініціативи кафедр обліку у 
виробничій сфері та банківської справи ТНЕУ відбула-
ся Міжвузівська студентська веб-конференція «Форму-
вання показників соціальної звітності у сучасних умо-
вах розвитку бізнесу в Україні». Науковий захід було 
організовано спільно із Донецьким національним уні-
верситетом економіки і торгівлі ім. Туган-Барановсько-
го та Житомирським державним технологічним універ-
ситетом. Наукова полеміка здійснювалася в онлайн-ре-
жимі, що дозволило об’єднати три університети з різ-
них куточків України у єдиний науковий простір.

З вітальним словом до гостей та учасників заходу 
звернувся декан факультету обліку і аудиту, к.е.н., до-
цент Олександр Любомирович Шашкевич, який наго-
лосив на необхідності проведення таких наукових захо-
дів і побажав студентам творчої наснаги та ентузіазму.

Завідувач кафедри бухгалтерського обліку Доне-
цького національного університету економіки і торгів-
лі ім. Туган-Барановського, д.е.н, професор Петренко 
Світлана Миколаївна привітала студентські колективи, 

побажала їм творчого натхнення та висловила надію на 
подальшу співпрацю.

До привітання приєдналася професор кафедри облі-
ку та аудиту Житомирського державного технологічно-
го університету Чижевська Людмила Віталіївна, висло-
вивши надію на молоду студентську науку, яка повинна 
стати фундаментом становлення істинного науковця.

Свої доповіді представили учасники наукових гурт-
ків:   Кізюк Надія – студентка 3-го курсу, учасник Сту-
дентського наукового центру кафедри обліку у вироб-
ничій сфері ТНЕУ («Соціально орієнтований облік та 
соціальний звіт на підприємстві»), Коцюруба Наталія – 
студентка 5-го курсу, учасник студентського наукового 
гуртка «Банківський аналітик» ТНЕУ («Побудова соці-

омедійної стратегії банку»). Доповіді студентів з Доне-
цького національного університету економіки і торгівлі 
ім. Туган-Барановського та Житомирського державно-
го технологічного університету були представлені в 
онлайн-режимі.

Цікавість та змістовність виступів підкреслила жва-
ва дискусія, яка розгорнулася навколо доповідей сту-
дентів. Обговорюючи їх, молоді науковці поставили 
чимало запитань доповідачам, а також зробили декілька 
доповнюючих повідомлень.

На завершення модератор конференції Юлія Ана-
толіївна Судин зазначила, що різні напрями доповідей 
та широкий спектр проблем, представлений студента-
ми, ще раз підкреслює актуальність та інтегральність 
теми конференції, вказує на необхідність подальших 
досліджень, тому ця конференція повинна стати почат-
ком для нових наукових пошуків та тісної міжвузівської 
співпраці!

Колектив СНЦ

МІЖВУЗІВСЬКА ВЕБ-КОНФЕРЕНЦІЯ – МІЖВУЗІВСЬКА ВЕБ-КОНФЕРЕНЦІЯ – 
ЄДИНИЙ НАУКОВИЙ ПРОСТІР СТУДЕНТІВЄДИНИЙ НАУКОВИЙ ПРОСТІР СТУДЕНТІВ
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Двадцять четвертого грудня 2013 року у Тер-
нопільському національному економічному універ-
ситеті відбувся науковий диспут на тему: «П(С)
БО і МСФЗ: реалії та перспективи для України». 
Захід був організований Студентським науковим 
центром кафедри обліку у виробничій сфері. 

Предметом дискусій між студентами стали 
відмінності між національним та міжнародними 
обліковими стандартами, що стосуються регла-
ментованої звітності, справедливої оцінки елемен-
тів обліку та професійного судження бухгалтера.

Впровадження МСФЗ в Україні підтрима-
ла студентка 4-го курсу Гринчишин Христина. 
У своїй доповіді вона окреслила основні переваги 
міжнародних стандартів, акцентувавши увагу 
на необхідності вилучення регламентованих форм 
звітності та наданні пріоритету професійному 
судженню бухгалтера. В опозиції виступила сту-
дентка 4-го курсу Ратушняк Олена, яка наголоси-
ла на консервативності бухгалтерів-практиків і 
недоцільності застосування МСФЗ.

Дискусійним питанням стала оцінка окремих 
елементів обліку. Зокрема, студентка 3 курсу Кізюк 
Надія обґрунтувала переваги первісної вартості, 
зауваживши про складність та трудомісткість 

процесу переоцінки згідно з МСФЗ. Спростовувала 
ці зауваження студентка 3-го курсу Пігур Марія, 
зазначивши, що оцінка за справедливою вартістю 
є більш достовірною.

Переваги та недоліки введення МСФЗ у вітчиз-
няну практику обліку описала студентка 4-го кур-
су Садлій Марина. У своїй доповіді вона наголо-
сила на необхідності впровадження міжнародних 
стандартів, проте зауважила, що це трудоміст-
ка та витратна справа. 

Підсумовуючи захід, куратор Студентського 
наукового центру Судин Юлія Анатоліївна зазна-
чила, що перехід України на МСФЗ є об’єктивною 
вимогою часу. Тому дослідження переваг та недо-
ліків даного процесу є пріоритетним завданням на 
сучасному етапі існування облікової системи.

Учасники наукового диспуту отримали багато 
нової та цікавої інформації з актуальної облікової 
тематики. Студентським науковим центром ка-
федри обліку у виробничій сфері заплановано, ще 

багато наукових заходів. Тому запрошуємо студен-
тів, викладачів та всіх зацікавлених долучатись до 
наукової співпраці.

Колектив СНЦ

НАУКОВИЙ ДИСПУТ НАУКОВИЙ ДИСПУТ 
НА АКТУАЛЬНУ ОБЛІКОВУ ТЕМУНА АКТУАЛЬНУ ОБЛІКОВУ ТЕМУ
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Активізація наукових досліджень студентської 
молоді, її фахове та світоглядне вдосконалення. Вияв-
лення, розвиток і підтримка юних талантів та обда-
рувань серед студентів Університету. Розвиток сту-
дентського наукового потенціалу. Підвищення профе-
сійного рівня підготовки молодих фахівців. Об’єднання  
широкого кола студентів на основі їх інтересу до на-
уки. Обговорення проблем розбудови державності, еко-
номічного і соціального розвитку України та її правове 
забезпечення.

Саме такі основні цілі конференції присвяченій 
Дням науки в нашій альма-матері. Секція № 7 привер-
нула увагу обліковців та зібрала викладачів відповідних 
кафедр завдяки актуальній темі «Удосконалення сис-
теми обліку, аналізу та аудиту».

Керівником секції була Починок Наталя Володими-
рівна – к.е.н., доцент кафедри обліку  виробничій сфері, 
секретарем – Коваль Оля, студентка групи ОПм-51, 
голова студентського наукового товариства ТНЕУ.

Загалом було зареєстровано 35 доповідей, однак за-
слухано – 25. Приємним фактом стала  участь сту-
дентів Чортківського навчально-наукового інституту 
підприємництва та бізнесу, а також студентів 1-го 
курсу навчання. 

Вирізнялась актуальністю кожна із заявлених тем 
доповідей. Особливого забарвлення надавало активне 
обговорення. Цікаві питання ставили викладі всіх об-
лікових кафедр, декан факультету обліку і аудиту – 
Шашкевич Олександр Любомирович, завідувач кафедри 
обліку в бюджетній та соціальній сфері – Лучко Михай-
ло Романович, а також самі студенти. Проблемні пи-
тання стосувались в першу чергу обліку за міжнарод-
ними стандартами, екологічного аудиту, контролінгу, 
відображення людського капіталу в звітності. Заціка-
вив своїм ораторським талантом Павлюк Андрій, сту-
дент Чортківського навчально-наукового інституту 
підприємництва та бізнесу. Майже всі доповіді заслу-
ховувались поряд із мультимедійним супроводом.

Після закінчення роботи секції розпочалось пленар-
не засідання, де звітували керівники усіх 15 секцій, а 
також відбувалось нагородження переможців. 

У секція № 7 грамотами та цінними подарунками 
було нагороджено 5 студентів: І місце – Кізюк Надія, 
ст.гр. ОБ-31; ІІ місце – Крупко Ю., ст..гр. ОА-с 51, Ри-
кульський Богдан, ст. гр. ОБС-4; ІІІ місце – Сальнік Ві-
кторія, ст. гр. ОПч-41; Садлій Марина, ст. гр. ОП-3.

Приємним фактом стало те, що двоє учасників 
Студентського наукового центру кафедри обліку у ви-

робничій сфері отримали призові місця. Це ще раз під-
тверджує, що така наукова спільнота впливає на фор-
мування навичок та вмінь істинного науковця!

Кізюк Надія, ст.. групи ОБ-31

День науки День науки 
на факультеті обліку і аудитуна факультеті обліку і аудиту
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КРУГЛИЙ СТІЛ НА ТЕМУ: «СИСТЕМА КРУГЛИЙ СТІЛ НА ТЕМУ: «СИСТЕМА 
КОНТРОЛЮ: АКТУАЛЬНІ ПРОБЛЕМИ КОНТРОЛЮ: АКТУАЛЬНІ ПРОБЛЕМИ 

ТЕОРІЇ ТА ПРАКТИКИ»ТЕОРІЇ ТА ПРАКТИКИ»

Двадцять дев’ятого квітня відбувся науковий круглий 
стіл, організований кафедрою аудиту, ревізії та контро-
лінгу. Предметом жвавого обговорення стала тема: «Сис-

тема контрою: актуальні проблеми теорії та практики». 
На початку конференції з вітальним словом виступили 
Пушкар М.С. та Бурденюк Т.Г., які наголосили на необ-
хідності проведення таких наукових заходів і побажали 
студентам творчої наснаги та ентузіазму.. У заході взя-
ли участь представники професорсько-викладацького 
складу кафедри аудиту ревізії та контролінгу і кафедри 
обліку у виробничій сфері, студенти 1-4 курсів та учас-
ники Студентського наукового центру кафедри обліку 

у виробничій сфері, завідувач 
самостійного сектору внутріш-
нього аудиту та контролю го-
ловного управління державної 
казначейської служби України у 
Тернопільській області Андрій 
Леонідович Мірошник. 

У своєму виступі Андрій 
Леонідович висловив сподіван-
ня на молоду студентську на-
уку, яка має стати новою силою 
для подолання кризових явищ в 
Україні. Зазничив, що сьогодні 
актуальним є новий погляд на 
систему контролю, оскільки 
контролеру слід відмовитися 

від пострадянської моделі перевірки, а прийшовши на 
підприємство оцінити ризики, вивести шкалу, визна-
чити небезпечні об’єкти та провести аудит. 

Виступи студентів викликали жваву дискусію, 
цікаві запитання і низку пропозицій, які учасники 
круглого столу активно обговорювали та детально 
аналізували.

На завершення модератор заходу, к.е.н., викладач 
Марія Михайлівна Шестерняк подякувала Андрію 
Леонідовичу Мірошнику за цікаву доповідь та за-
просила до участі у Школі професійної майстерності 
ФОА.Усі студенти-учасники були нагороджені гра-
мотами за активну участь у роботі наукового заходу.

Садлій Марина, ст.. групи ОП-31
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Моніторинг Моніторинг 
обл ікового  законодавстваобл ікового  законодавства

Четвертого березня 2014 року 
у Тернопільському національному 
економічному університеті від-
бувся науковий семінар, органі-
зований Студентським науковим 
центром кафедри обліку у вироб-
ничій сфері на тему «Моніторинг 
облікового законодавства». Крім 
студентів на науковому заході був 
присутній наставник студентсько-
го колективу Задорожний Зеновій 
Васильович  та куратор Студент-
ського наукового центру Судин 
Юлія Анатоліївна. Предметом до-
слідження нашого семінару стали нововведення в обліку починаючи з 2014 року. Традиційно з настанням нового року 
набирають чинності численні зміни в законодавстві. 

Обговорювалось безліч нововведень: нова форма податкової накладної; НП(С)БО 2 «Консолідована звітність»; змі-
ни, які були внесені до окремих методичних рекомендацій; оновлена форма авансового звіту; нова форма товарно-тран-
спортної накладної; методичні рекомендації з формування облікової політики; відповідальність за неподання фінансової 
звітності та Лист Міністерства доходів і зборів України «Щодо змін до Податкового кодексу України в частині податку 
на додану вартість». Більшість змін, як зазначають студенти, носять «косметичний» характер, тобто були внесені різно-
го роду поправки, доповнення до нормативної бази, форм, рекомендацій, але суттєвого впливу на формування облікової 
інформації не відбулося.

Вдалося дійти висновку, що зміни, які відбуваються, повинні бути не лише обґрунтованими,  але й простими  та 
зрозумілими  для користувачів. Як зазначив  студент 4-го курсу Пастернак Юрій: «Нові зміни відбуваються тоді, коли до 
влади приходять нові люди». Тобто, кожен хоче взяти участь у запровадженні нових змін,  їх коригуванні  чи внесенні 
поправок до нормативної бази. Однак чи полегшує це роботу фахівцям практикам?

Семінар пройшов досить активно та змістовно, оскільки жвава позиція студентів дала можливість не тільки обго-
ворити нові зміни, але й висловити свої думки, критикувати та дискутувати, розглядаючи власні пропозиції та шляхи їх 
запровадження.

Садлій Марина, ст.. групи ОП-31
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Як добре Як добре 
бутибути
студентом! студентом! 

Здається тіль-
ки вчора ТНЕУ 
зустрічало нас, 
першокурсни-
ків, таких  не-
сміливих, з до-
п и т л и в и м и 
очима. У новий 
колектив ми 
прийшли кожен 
зі своїм харак-
тером, своє 
точкою зору, 
та дуже швид-
ко стосунки у 
нашій групі переросли у дружні взаємини. Ми ра-
зом святкували, ходили на дискотеки, в кіно, на 
природу. Наша група була дуже дружня.
Навіть не віриться, що позаду залишилася золота 
пора студентства, той період, коли за день встигав 
зробити стільки, що й за тиждень іноді не під силу. 
Відійшли у минуле безкінечні пошуки відповідей на 
численні питання, випробування на витривалість: 
скільки можна прожити без сну, їжі, відпочинку…
Наші викладачі – це професіонали своєї справи. 
Вони люблять свою роботу, заняття проводять 
творчо, віддаючи частину своєї душі студентам. 
Особливо хочеться подякувати нашій рідній ка-
федрі обліку у виробничій сфері. Викладачі шука-
ли індивідуальний підхід до кожного з нас, сприя-
ли реалізації наших ідей та задумів.
Університет дав хороший багаж знань, і я впев-
нена, що на нас чекає велике майбутнє. Тому, 
молодим студентам я хотіла би побажати не 
лінуватися і в навчанні, і в організації цікавого 
відпочинку. Дружіть групою, встигайте скрізь і 
беріть від життя усе!

Задорожна Олена, ст. групи ОПм-51

Сучасний фахівець по-
винен бути гармонійно 
розвиненою людиною, 
яка володіє високими 
особистісними якос-
тями та при цьому має 
можливість максималь-
но реалізувати свій 
творчий та інтелекту-
альний потенціал.

Для мене навчання на 
кафедрі обліку у вироб-
ничій сфері та участь у 
житті СНЦ було дина-
мічним, ефективним, ці-
кавим і насиченим на події процесом. Активність 
і професіоналізм викладачів, що йдуть в ногу 
з часом і світовою наукою, та ентузіазм моло-
дих вчених, які залучені до навчального процесу, 
зробили навчання і наукові дослідження особливо 
результативними. Коли  є  мудрі вчителі та на-
ставники – вчитися легше, адже є у кого запита-
ти те, що не зрозуміло, є на кого рівнятися.

Хочеться побажати майбутнім науковцям за-
вжди і в усьому бути найкращими та підвищува-
ти своїми досягненнями престиж нашого універ-
ситету!

Голова СНТ ТНЕУ 
Коваль Ольга


